
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/10589.

Benyújtás dátuma: 2020-05-15 12:25

Parlex azonosító: 1ILLVHG00001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Ungár Péter (LMP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz a szlovák-magyar határnyitással?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A szlovák külügyminisztérium részéről többször is hallhattuk az elmúlt napokban, hogy az ország a
koronavírus-járvány  keretében  afféle  mini-Schengen  kiépítését  tervezi.  Csehországgal  és
Ausztriával már javában zajlanak az ezzel kapcsolatos tárgyalások, júniustól pedig fel is állhat az új
rendszer, aminek Magyarország nem lenne a része. Ez a határ több tízezer felvidéki magyar család
életét nehezítené meg.

Ezzel kapcsolatban tisztelettel kérdezem:

1. A szlovák kormány két olyan ország felé nyitná meg határait, ahol több az 1 millió főre jutó
COVID-19  fertőzött,  mint  Magyarországon.  Irányunkba  történő  zárást,  pedig  a  fertőzés
terjedésének megakadályozásával indokolja. Ebből látszik, hogy nem a fertőzöttek száma alapján
hozta meg döntését. Mi a szlovák kormány tényleges indoka, hogy Magyarország kimarad a mini-
Schengenből?

2. A magyar kormány milyen lépéseket tervez tenni az ügyben, hogy a felvidéki magyar családokat
ne érje az esetleges határ miatt hátrány?

3. A magyar kormány tervezi-e a csatlakozását a mini-Schengenhez?

4. Ha tervezi a csatlakozását, milyen lépéseket kíván tenni, hogy csatlakozását elérje?

5. Ha egyáltalán nem tervezi a csatlakozását, akkor azt mi indokolja?

Válaszát előre is köszönöm.

Budapest, 2020.05.15.



Tisztelettel,

Ungár Péter

(LMP)
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